
 

Spacer badawczy na os. Jeziorna 
22 kwietnia 2018 r. 

 
 
Cel : Spacer ma na celu sprawdzenie ilości zieleni na terenie osiedla Jeziorna, infrastruktury 
rekreacyjnej oraz zebranie pomysłów mieszkańców na poprawę estetki otoczenia 
 
 
Uczestnicy: W spacerze uczestniczyło 13 osób dorosłych oraz 3 dzieci 
 
 
Moderatorka: Agnieszka Olender  
     
Czas trwania: 1,5 h 
 
 
Trasa: Trasa spaceru biegła po osiedlu Jeziorna główną ulicą Jana Pawła II oraz była na 
bieżąco uzgadnia i modyfikowana zgodnie z sugestiami uczestników spaceru (odbicie w ul. 
Kalkuty, ul. Wielkanocną, w kierunku Promenady) 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 



 

NAJWAŻNIEJSZE UWAGI U SUGESTIE UCZESTNIKÓW SPACERU 
 
 

• Sugestia do władz zarówno samorządowych, jak i władz wspólnot, by posadzić więcej 
drzew  

- wzdłuż ulicy Samsela (tu zwrócono także uwagę na prowizoryczne zagospodarowanie 
terenu między ul. Samsela a ul. Jana Pawła II) 
- wzdłuż ulicy Wielkanocnej i w ostatnim odcinku ul. Jana Pawła II 
- przy ulicy Kalkuty 

 
 
 

• Ułożenie ścieżki rowerowej od ulicy Wielkanocnej do Szkoły Podstawowej nr 5 / przy 
tej okazji ogólna informacja o tym, że na osiedlu brakuje ścieżek rowerowych 

• Ważne utrudnienie i czynnik wpływający na ogólną estetykę osiedla to przejście 
między jedną częścią osiedla (tzw. starą częścią) a drugą (ul. Popiełuszki) – nie ma go 
dziś, uczestnicy spaceru użyli określenia metaforycznego - „zagospodarować Wisłę”. 
Deptak osiedlowy (promenada) kończy przy ul. J. Bosko. 

 



 

 
 

 
 
 

• Promenada (ścieżka wiodąca nad jeziorem) - nasadzenia są tylko po jednej stronie, 
druga strona jest niezagospodarowana, brakuje cienia szczególnie w letnie, słoneczne 
dni - propozycja by posadzić wysokopnące drzewa, krzewy 

• Na osiedlu brakuje takich drzew jak kasztany, żołędzie (dzieci w szkole używają 
owoców tych drzew i nie mają gdzie ich zebrać) 

• Estetykę osiedla poprawiłby także kwiaty. Brakuje kolorów, nie wszędzie można 
posadzić drzewa czy krzewy, ale kwiaty w kolorowych donicach sprawiłby że ulica 
wyglądałaby przyjemniej. 

• Uczestnicy zwrócili uwagę, że brakuje wybiegu dla psów -ale ostatecznie stwierdzono, 
że nie ma przestrzeni na której można by go zbudować 

• Bardzo ważną częścią dyskusji była kwestia parkingów i planowanej budowy tego 
typu obiektu w najbliższym czasie (m.in. lokalizacja przy ulicy Robotniczej pod 
słupami wysokiego napięcia). Szeroko popierana była sugestia budowy parkingu 
piętrowego, który nie tylko wyciszyłby ulicę Grajewską, ale także można by go 
zagospodarować , obsadzić zielenią. Planowany parking jednopoziomowy będzie 
pustynią, wzmocni poczucie zabetonowania. 

• Jest wiele miejsc, które wydają się być użytkowane niespójnie z przeznaczeniem, ale 
wygląda to jak powszechna praktyka 

 
 



 

 
 
 

• Przestrzenie, które także istotnie wpływają na obraz osiedla, to ziemia należąca do 
prywatnych właścicieli, przeznaczona na zabudowę jedno lub wiele rodzinną, która 
aktualnie funkcjonuje jako nieużytek 

 
 

 
 
 
 

 
 
 



 

• Bloki/ Wspólnoty przy ulicy - Wielkanocnej  wyjątkowo nieprzyjazna przestrzeń  
-Bloki ogrodzone, często brak możliwości przejścia między blokami  
 
 

 
 
 
- Brak ławek, miejsc gdzie osoba z niepełnosprawnością, osoba starsza lub matka z dzieckiem 
mogła przysiąść, odpocząć 

 
 
 
- Ogrodzone place zabaw – nie tylko od zwierząt, ale także od siebie. Stykające się place 
zabaw odgrodzone płotkiem uniemożliwiającym dzieciom przejście i wspólną zabawę ( 
szczególnie jest to widoczne między blokami – ul. Kolbe 2 / ul. Wielkanocna 8 /ul. 
Wielkanocna 6) 
 
 



 

 
 
 
Na koniec uczestnicy zwrócili uwagę na szereg przyciętych drzew przy bloku sąsiadującym z 
ogrodzeniem kościoła  
 
 

 
 
 
PODSUMOWANIE 
 
 
Uczestnicy spaceru było aktywni, zaangażowani. Zgłoszono szereg uwag. Ogólna refleksja 
sprowadzała się jednak do tego, że widać wyraźną różnicę między tzw. starą a nową częścią 
osiedla (mniej więcej do ul. Kalkuty przestrzeń jest dobrze zagospodarowana). W nowej 
części osiedla brakuje ławek i drzew. Jest zdecydowanie mniej przyjemnie.  
Radni uczestniczący w spacerze zobowiązali się zadbać o uwzględnienie sugestii i wniosków 
zgłoszonych podczas spaceru, a spisanych w niniejszym podsumowaniu w swojej działalności 
w ramach mandatu. 
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